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АННОТАЦИЯ:

 

Рассмотрены интерфейсы мобильных робототехнических систем(МРС),
ко торые используются в различных областях как экономической, так и
военной деятельно сти человечества. В качестве базового, для
исследования был выбран движущийся робот, подобные
функциональные возможности которого могут повторяться в сложных
робото технических системах. Человеко-машинный(пользовательский)
интерфейс является опре деляющим в управлении роботом. Приведены
результаты исследования по начальному фор мированию и оптимизации
пользовательского интерфейса и даны подходы к количествен ным и
качественным оценкам параметров, влияющих на формирование
управляющего ин терфейса мобильной робототехнической системы.
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ОПИСАНИЕ НА АНГЛИЙСКОМ ЯЗЫКЕ:

 

RESEARCH OF THE USER INTERFACE OF MOBILE ROBOTIC SYSTEMS
ON THE EXAMPLE OF A MOTION ROBOT

ISAYEVA GALINA 1, POGODIN ALEXANDER 1,2, 
DAVYDOV ALEXEY 3 

1 MGOTU «Technological University», Korolev 
2 MGOTU «Technological University», Korolev 

3 Center For Additional Education «Children's Technopark «Quantorium"» on the
basis of MGOTU «Technological University», Korolev 

 

The interfaces of mobile robotic systems(MRS), which are used in various elds of
both economic and military activities of mankind, are considered. As a base, a
moving robot was chosen for the study, such functionality of which can be repeated
in complex robotic systems. The human-machine (user) interface is crucial in
controlling the robot. The results of a study on the initial formation and optimization
of the user interface are presented, and approaches to quantitative and qualitative
estimates of parameters that a ect the formation of the control interface of a mobile
robotic system are given.

 
Keywords: MOBILE ROBOTIC SYSTEM, HUMAN-MACHINE
INTERFACE, COMMAND SYSTEM, SOFTWARE MANAGEMENT,
SOFTWARE
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